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Bestyrelsens beretning 2024 

 
FAKTA. 
 

Priser incl. moms 
 

2024 
 

2023 
 

2022 
 

2021 2020 

MWh-pris  806,25 740,00 550 550,00 525,00 

Effektbidrag pr. m3 18,75 17,50 16,25 16,25 16,25 

Samlet varmesalg 14.065 14291 15.252 15.300 14.143 

Antal forbrugere 826 822 817 793 792 

Antal m3 rum 352859 351592 350.223 344.220 343.834 

 
 
Årets varmesalg for dette kalenderår har været på 14.065 MWh, hvilket er ca. 98% af det budgetterede (14.300 
MWh). Det mindre varmesalg skyldes et noget varmere år end gennemsnittet. I perioden blev der tilsluttet 4 nye 
forbrugere. 
 
Administration 
Den daglige drift varetages af driftsleder Henrik Stigaard Petersen sammen med driftsassistent Erik Sylvest Nielsen. 
Kontorholdet (telefon, korrespondance og bogføring m.v.) bliver varetaget af Laila Beck Sørensen. 
 
Drift 
Produktionsapparatet består af 2 fliskedler på hhv. 4 og 5,5 MWh og 2 oliekedler på hver 5 MWh. Endvidere har vi 
en akkumuleringstank til at udligne spidsbelastningsperioderne og dermed give en mere kontinuerlig produktion. Alt 
i alt kan værket uden problemer klare nuværende og kommende varmebehov. 
 
Vi har i dette varmeår brugt 7174 ton flis og 16.905 liter olie. 
 
Årsagen til det store olieforbrug i forhold til tidligere år, skal ses fordi vi i 2024 har fået køreskinner til kranen udskiftet.  
 
Begge kedler er igen i år blevet efterset og serviceret. Vi har selv stået for en stor del af kedeleftersynet og har haft 
Eurotherm til at komme og godkende resultatet. 
 
 
Vi prøver hele tiden at være på forkant med at reparere utætheder og brud ved anvendelse af termografering af 
ledningsnettet, og finder vi lækager og lignende får vi naturligvis disse udbedret. 
 
Økonomi 
 
Årets resultat efter varmeforsyningsloven er et overskud på kr. 1.084.873. Iregnet dette beløb er sidste års 
regnskabsmæssige resultat. 
 
Det regnskabsmæssige resultat er, jf. myndighedskrav, udarbejdet både som et regnskab efter regnskabslovens 
principper og et som følger varmeforsyningsloven. Vi har valgt at offentliggøre et sammendrag af årsregnskabet 
efter varmeforsyningsloven på vores hjemmesiden sammen med denne beretning. Det samlede årsregnskab og 
balance kan, som det har været tilfældet de øvrige år, rekvireres ved henvendelse til Fjernvarmeværket eller hentes 
på vores hjemmeside. 
 
Øvrige tiltag 
 
Vi har tidligere orienteret om, at vi har igangsat flere arbejdsgrupper i bestyrelsen, som arbejder med flere forskellige 
projekter: 
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• Mulighederne for alternative energikilder 

• Prisstruktur 

• Pristariffer 

• Tilretning af vores vedtægter 
 
Alle grupper mødes jævnligt og på vores månedlige bestyrelsesmøder giver alle grupperne en opdatering af hvor 
langt projektet er, er der noget som skal vendes i bestyrelsen og der kan være områder, som kræver at beslutninger 
træffes af bestyrelsen. 
 
Som vi også nævnte sidste år, så arbejder vi på at finde alternative energikilder til vores flisværk, dels for at være 
med på den grønne omstilling og dels for ikke at være så sårbare, ved kun at kunne tilbyde fjernvarme via en 
energikilde. På hjemmesiden finder du vores grønne plan, som kort skitserer, hvad vi forventer at arbejde på de 
kommende 3-5 år. 
 
Vi har siden sidste års generalforsamling arbejdet på at få en afklaring fra Dansk Fjernvarme Forening og 
Forsyningstilsynet omkring opdatering af DFF’s standardvedtægter. I december 2024 offentliggjorde DFF at de 
fraråder vedtægtsændringer baseret på afgørensen i Viborg-sagen. Ændringer på baggrund af afgørelsen vil 
medføre, at selskabernes vedtægter ikke er i overensstemmelse med almindelig selskabs- og foreningsret.  
 
Så har vi fået skiftet armaturer til LED på hele værket grundet at det ikke længere er muligt at indkøbe lysrør til disse. 
 
Desuden er vores personale begyndt at registrere arbejdstid, da dette er besluttet ved lov i EU. 
 
Vi har i 2024 også kunnet fejre 60 års jubilæum i Græsted Fjernvarme. Det var en kold men solrig dag, hvor vi 
åbnede dørene til værket og bød på både pølser og bøfsandwich. Rigtig mange fandt vejen forbi og fik sig en guided 
tour på værket og en snak med andre forbrugere eller måske nogle fra vores naboværker. 

Afslutning 

Samlet set mener vi i bestyrelsen, at der er god grund til fortsat at se optimistisk på Græsted Fjernvarmes økono-
miske og driftsmæssige fremtid. 

 

P.b.v. 

 

Rikke Husher 
Bestyrelsesformand 
 


